
A/W 2023-24



sustainable 
premium 
knitwear
Made in Austria since 1973

In unserer Strickmanufaktur in Dornbirn entstehen seit 1973 hochwertige 
Strickwaren und Jerseys. Wir fertigen keine Massenprodukte sondern 
zeitlose Lieblingsteile, denn die beste Art, nachhaltig zu wirtschaften ist, 
Dinge zu machen, die Bestand haben.
Wir sind höchst spezialisiert und machen nur das, worin wir stark sind.
Wir legen großen Wert auf die Qualität jedes einzelnen Kleidungsstücks, 
das unseren Betrieb verlässt. Hinter jedem Stück steckt viel Zeit in der 
Entwicklung und noch mehr Liebe zum Detail.
Wir verarbeiten ausschließlich mitteleuropäische Rohstoffe von höchster 
Güteklasse. Wir verfolgen ökologische Aspekte und gehen achtsam mit 
Ressourcen um.
Das handwerkliche Verarbeiten mit traditionellen und modernen 
Techniken ist die Grundlage für ein ehrliches, authentisches Produkt.

Nachhaltigkeit ist für uns kein leeres Wort, sie ist die Basis für unser Tun.

We have been making high-quality knitwear and jerseys at our knitwear 
manufactory in Dornbirn since 1973. We don’t make mass-products but 
timeless favourites, because the best way to be sustainable is to make 
clothes that last.
We are highly specialised, and only manufacture what we are good at.
We attribute considerable importance to the quality of every single gar-
ment that leaves our manufactory. Behind each item is a long period of 
development and even more attention to detail.
We only use Central European raw materials that are of the highest quali-
ty. We are environmentally-aware and handle resources with care.
Handcraft with the use of traditional and modern techniques is the foun-
dation for our honest, authentic products.

At our company, sustainability isn’t just a slogan, it is the basis for every-
thing we do.



light colour softness
Phil Petter autumn/winter 2023-24 collection
Die neue Kollektion besticht durch eine edle, helle Farbwelt und durch viele neue, 
supersofte Qualitäten. Wir zeigen neue Garnqualitäten wie groben, leichten 
Alpaka Tweed, extrafeines Merino Bouclé oder samtiges Chenille.

The new collection impresses with a refined, light colour palette and many new, super- 
soft qualities. We introduce new yarn qualities such as chunky, light alpaca tweed, 
extra-fine merino bouclé, and velvety chenille.



alpaca tweed  
Chunky but cozy winter knitwear

Wir verarbeiten dieses wunderschöne Effektgarn aus einem Mix von Alpaka, Wolle und Seide für grobe Cardigans, 
Pullover und Pullunder in Handstrickoptik. Das Garn überzeugt durch seinen weichen Griff, 

seine Leichtigkeit und schöne, helle Tweed-Melangen.

We knit this wonderful effect yarn – spun from a blend of alpaca, wool, and silk – into chunky cardigans, pullovers and 
slip-overs in a hand-knit look. The yarn convinces with its soft feel, lightness, and beautiful, light tweed melanges.



chenille  
A wide range of super soft cotton knits

Strick aus Baumwolle wird im Winter immer beliebter. Wir verarbeiten diese Saison ein samtiges Chenille Garn von ganz 
fein bis grob. Extrem leicht und in Kombination mit feinster Merinowolle für gestrickte Doubleface Longsleeves. 

Pur und grob entstehen sportive Hoodies und neue, etwas weitere Stricksweats mit farbigem Innenleben.

Cotton knitwear for cold winters is gaining in popularity. This season, we are processing velvety chenille yarn from very fine to 
coarse. Extremely light and in combination with finest merino wool, it is perfect for knitted double face long-sleeves. Knitted 

pure and coarse creates sporty hoodies and new, somewhat more relaxed knitted sweats featuring a colourful inside.





exclusive hybrid jackets 
A perfect match of knit and quilted nylon
Es ist Zeit für Innovation, wenn es um das Thema Hybridjacken geht. Der neue, leicht 
wattierte Stepp hat eine sehr prägnante Steppung und wird exklusiv für Phil Petter 
hergestellt. Die Kombination von reliefartiger Optik und gekonnter Doubleface 
Zweifärbigkeit machen diese Kollektionsteile so speziell. Gekonnt mixt Phil Petter 
dazu Merinostrick. Die neuen Strickhybrids sind leicht und doch warm genug, um im 
Übergang die Jacke zu ersetzen. 

The time has come for innovation in the field of hybrid jackets. The new, slightly padded 
quilt material features a very distinctive pattern and is manufactured exclusively for 
Phil Petter. The combination of a relief-like look and skilful double-faced two-tone 
colouring make these pieces particularly special. Phil Petter deftly adds merino knitwear 
to the mix. The new knitted hybrids are light yet warm enough to replace a jacket in 
between seasons.





luxury knitwear
made in austria



pure cashmere 
Sustainable knitwear for today and for the future
Wir lieben exklusive Garne und deshalb verarbeiten wir in unseren Kollektionen ein fein ausgesponnenes Cashmere von höchster Güteklasse. 
Die Faser stammt aus Alashan, der Inneren Mongolei, wo es die weltweit feinsten Cashmere Fasern gibt. Versponnen und gefärbt wird es in 
Italien und verstrickt bei uns in der Manufaktur in Dornbirn, Österreich. 

Ein Phil Petter Cashmere Pullover soll ein Teil fürs Leben sein und lange Freude bereiten. Wir verstricken in typischer Phil Petter Manier fest 
genug, um stabil und langlebig zu sein, aber trotzdem unglaublich flauschig. Wir arbeiten mit einem feinen Faden für den modernen Basic 
sowie Multiply, d.h. zweifädig und sogar dreifädig. Denn je mehr Fäden wir verstricken, umso mehr Flausch wird durch die unterschiedlichen 
Strukturen erzeugt. 

We simply adore exclusive yarns, which is why we process finely spun cashmere of the highest quality in our collections. The fibre is sourced from 
Alashan, Inner Mongolia, home to the world’s finest cashmere fibres. The yarn is spun and dyed in Italy, and then knitted at our manufactory in 
Dornbirn, Austria.

A Phil Petter cashmere jumper is designed to last a lifetime and bring pleasure for a long time. In typical Phil Petter fashion, we knit tightly enough 
to be strong and durable, yet incredibly soft. We work with single fine thread for modern basics, as well as multi-ply, i.e. two-threaded and even 
three-threaded. The more threads we interlace, the more softness is created by the various structures.



BUSINESS 
SMART

out in the nature  
100 % boiled merino wool 

Phil Petter macht sich mit den neuen Mänteln und Overshirts aus schwerem Wollwalk bereit für die kalte Jahreszeit. 
Wolle ist von Natur aus elastisch und passt sich immer und in jeder Lebenslage dem Körper an. Durch das Walken 

wird sie zusätzlich noch wärmend und winddicht und daher absolut Outdoor tauglich.

Phil Petter prepares for the cold season with new coats and overshirts made of heavy boiled wool. Being inherently elastic, 
wool adapts to the body silhouette at all times and in every situation. Milling the material also makes it warm and wind-

proof, and thus perfectly suited for the great outdoors.



perfectly 
suited for the

great outdoors



soft tailoring  
Made of light wool flanell 

Feinster italienischer Wolljersey wird bei Phil Petter in Dornbirn akkurat zugeschnitten und in Taglio 
Vivo Manier zusammengefügt. Sophisticated - der Doppelreiher mit breitem Revers wird mit einem 

feinen Rollkragenpullover aus Merinowolle kombiniert für einen anspruchsvollen, gepflegten Auftritt. 

The finest Italian wool jersey is accurately cut at Phil Petter in Dornbirn and assembled in Taglio Vivo style. 
Sophisticated – the double-breasted blazer with wide lapels is combined with a fine merino wool roll neck 

pullover  for a refined, sophisticated look.



sartorial knitwear 
Let´s go back to business 
Der Look in der neuen Wintergarderobe darf wieder etwas angezogener sein. Relaxed Business 
ist das Schlagwort, wenn es um akkurat gestrickte Sakkos und Overshirts geht. Ein schönes 
Beispiel dafür ist das kompakt gestrickte Hemd aus Milano Rippe, das durch einen feinen 
Nadelzug den richtigen Twist bekommt.

The look for the new winter wardrobe allows for something a little more dressed up once more. 
Relaxed business is the buzzword when it comes to accurately knitted blazers and overshirts. 
A wonderful example is the compact knitted shirt in Milano rib, which is given a subtle twist 
through a fine needle pull.



merino specialist 
Phil Petter´s slow wool 

Wenn es um reine Merinowolle geht, sind wir der Spezialist. Wir setzen auf die natürliche Funktion von Merinowolle und deren 
großartige Eigenschaften. Wolle ist von Natur aus elastisch, geruchsneutral, atmungsaktiv, wärmeregulierend, schmutzabweisend 

und besonders pflegeleicht. Zudem ist Merinowolle erneuerbar und biologisch abbaubar. 

Wir verwenden ausschließlich hochwertigste Garne von zertifizierten, italienischen Traditionsspinnereien und stricken daraus 
langlebige, wertige Essentials ohne Ablaufdatum. Immer wieder anders, immer wieder neu durchdacht.

Mehrfädige Strukturen aus Merinowolle sind unser Metier. Unser Signature – Troyer ist der Klassiker schlechthin bei Phil Petter. 
Dafür werden über 10.000 Meter feine Merinowolle mehrfädig verstrickt.

We are true specialists when it comes to pure merino wool. We rely on the natural function of merino wool and its fantastic properties. 
Wool is inherently elastic, odourless, breathable, heat-regulating, dirt-repellent, and particularly low-maintenance. Moreover, merino 

wool is both renewable and biodegradable.

We employ only the highest quality yarns from certified, traditional Italian spinning mills and use them to knit long-lasting, high-
quality essentials with no expiry date. Always different, always reimagined.

Multi-threaded merino wool structures are our metier. Our signature half-zip is a Phil Petter classic par excellence. Over 10,000 metres 
of fine merino wool are processed into a multi-threaded knit.



responsible wool



seamless 
Phil Petter invests into the future 

Modernste Whole Garment-Technologie ermöglicht es, ganze Pullover in einem Stück zu stricken. Die Raglan Passform schmeichelt 
nahezu jeder Figur und da diese Pullover keine einzige Naht haben sind diese besonders angenehm zu tragen.

State-of-the-art whole garment technology makes it possible to knit entire pullovers in one piece. The raglan fit flatters almost every figure, 
and since these pullovers have no seams, they are exceptionally comfortable to wear.
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100 % boiled merino wool 

Phil Petter macht sich mit den neuen Mänteln und Overshirts aus schwerem Wollwalk bereit für die kalte Jahreszeit. 
Wolle ist von Natur aus elastisch und passt sich immer und in jeder Lebenslage dem Körper an. Durch das Walken 

wird sie zusätzlich noch wärmend und winddicht und daher absolut Outdoor tauglich.
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pure cashmere 
Sustainable knitwear for today and for the future
Wir lieben exklusive Garne und deshalb verarbeiten wir in unseren Kollektionen ein fein ausgesponnenes Cashmere von höchster Güteklasse. 
Die Faser stammt aus Alashan, der Inneren Mongolei, wo es die weltweit feinsten Cashmere Fasern gibt. Versponnen und gefärbt wird es in 
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wird durch die unterschiedlichen Strukturen erzeugt. 

We simply adore exclusive yarns, which is why we process finely spun cashmere of the highest quality in our collections. The fibre 
is sourced from Alashan, Inner Mongolia, home to the world’s finest cashmere fibres. The yarn is spun and dyed in Italy, and then 
knitted at our manufactory in Dornbirn, Austria.

A Phil Petter cashmere jumper is designed to last a lifetime and bring pleasure for a long time. In typical Phil Petter fashion, we knit tightly enough 
to be strong and durable, yet incredibly soft. We work with single fine thread for modern basics, as well as multi-ply, i.e. two-threaded and even 
three-threaded. The more threads we interlace, the more softness is created by the various structures.

exclusive hybrid jackets 
A perfect match of knit and quilted nylon
Es ist Zeit für Innovation, wenn es um das Thema Hybridjacken geht. Der neue, leicht 
wattierte Stepp hat eine sehr prägnante Steppung und wird exklusiv für Phil Petter 
hergestellt. Die Kombination von reliefartiger Optik und gekonnter Doubleface 
Zweifärbigkeit machen diese Kollektionsteile so speziell. Gekonnt mixt Phil Petter 
dazu Merinostrick. Die neuen Strickhybrids sind leicht und doch warm genug, um 
im Übergang die Jacke zu ersetzen.

The time has come for innovation in the field of hybrid jackets. The new, slightly 
padded quilt material features a very distinctive pattern and is manufactured 
exclusively for Phil Petter. The combination of a relief-like look and skilful double-faced 
two-tone colouring make these pieces particularly special. Phil Petter deftly adds 
merino knitwear to the mix. The new knitted hybrids are light yet warm enough to 
replace a jacket in between seasons.

chenille  
A wide range of super soft cotton knits

Strick aus Baumwolle wird im Winter immer beliebter. Wir verarbeiten diese Saison ein samtiges Chenille Garn von ganz 
fein bis grob. Extrem leicht und in Kombination mit feinster Merinowolle für gestrickte Doubleface Longsleeves. 

Pur und grob entstehen sportive Hoodies und neue, etwas weitere Stricksweats mit farbigem Innenleben.

Cotton knitwear for cold winters is gaining in popularity. This season, we are processing velvety chenille yarn from very fine to 
coarse. Extremely light and in combination with finest merino wool, it is perfect for knitted double face long-sleeves. Knitted 

pure and coarse creates sporty hoodies and new, somewhat more relaxed knitted sweats featuring a colourful inside.

alpaca tweed  
Chunky but cozy winter knitwear

Wir verarbeiten dieses wunderschöne Effektgarn aus einem Mix von Alpaka, Wolle und Seide für grobe Cardigans, 
Pullover und Pullunder in Handstrickoptik. Das Garn überzeugt durch seinen weichen Griff, 

seine Leichtigkeit und schöne, helle Tweed-Melangen.

We knit this wonderful effect yarn – spun from a blend of alpaca, wool, and silk – into chunky cardigans, pullovers and 
slip-overs in a hand-knit look. The yarn convinces with its soft feel, lightness, and beautiful, light tweed melanges.

light colour softness
Phil Petter autumn/winter 2023-24 collection
Die neue Kollektion besticht durch eine edle, helle Farbwelt und durch viele neue, 
supersofte Qualitäten. Wir zeigen neue Garnqualitäten wie groben, leichten 
Alpaka Tweed, extrafeines Merino Bouclé oder samtiges Chenille.

The new collection impresses with a refined, light colour palette and many new, 
super- soft qualities. We introduce new yarn qualities such as chunky, light alpaca 
tweed, extra-fine merino bouclé, and velvety chenille.

Art. 10 232 00
Alpaca crew neck
45% alpaca 31% nylon 19% wool 5% silk

Art. 60 232 02
Alpaca slip-over vest
45% alpaca 31% nylon 19% wool 5% silk

Art. 20 232 38
Boiled wool overshirt
100% merino wool

Art. 21 232 05
Nylon hybrid zipper jacket
100% merino wool
Front: 100% polyester

Art. 80 232 27
Royal stitch turtle neck
100% merino wool

Art. 20 232 08
Nylon hybrid 
overshirt
100% merino wool
Front: 100% polyester

Art. 40 232 32
Basic roll neck
100% merino wool

Art. 26 232 29
Wool flannel double-breasted blazer
54 % polyacrylic 24 % wool 22 % viscose

Art. 40 232 32
Basic roll neck
100% merino wool

Art. 20 232 40
Milano rib worker jacket
100% merino wool

Art. 10 232 42
Seamless bouclé
crew neck
80% merino wool
20% nylon

Art. 10 232 44
Seamless royal stitch
crew neck
100% merino wool

Art. 24 232 06
Nylon hybrid hooded
zipper jacket
100% merino wool
Front: 100% polyester

Art. 10 232 47
Cable knit crew neck
100% cashmere

Art. 25 232 37
Boiled wool coat
100% merino wool

Art. 40 232 33
Purl structure turtle neck
100% merino wool

Art. 20 232 01
Alpaca cardigan
45% alpaca 31% nylon 
19% wool 5% silk

Art. 74 232 19
Chenille hoodie
54% cotton 
35% modal
11% viscose

Art. 60 232 02
Alpaca slip-over vest
45% alpaca 31% nylon 
19% wool 5% silk

Art. 40 000 83
Viscosestretch roll neck
93% viscose 
7% elasthan

Art. 10 232 25
Doubleface crew neck
51% wool 27% cotton
17% modal 5% viscose

Art. 10 232 25
Doubleface crew neck
51% wool 27% cotton
17% modal 5% viscose

Art. 74 232 19
Chenille hoodie
54% cotton 
35% modal
11% viscose

Art. 24 232 21
Chenille hooded
zipper jacket
54% cotton 
35%modal
11% viscose

Art. 10 232 70
Heavy cotton t-shirt
100% cotton

Art. 20 232 23
Chenille sweaty cardigan
51% wool 27% cotton
17% modal 5% viscose

Art. 10 232 70
Heavy cotton t-shirt
100% cotton
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Last page: Art. 71 232 35 Graphic cable knit half-zip

Art. 71 232 03
Double royal stitch 
half-zip
100% merino wool

AGENCIES

AUSTRIA
Modeagentur Free Mountain, Andreas Schmied, Rupertgasse 4, A- 5020 Salzburg

Mobile: 0043 664 2230640, Phone: 0043 662 876108, office@freemountain.at

GERMANY - NORTH
Agentur Wagner, Marcus Heck, Speditionsstr.17/4. Etage, D- 40221 Düsseldorf

Mobile: 0049 170 2339815, hmheck@t-online.de

GERMANY - SOUTH, BERLIN AND EAST GERMAN STATES
Modeagentur Ralf Spietzack, Haus Freudenberger, Karl-Weinmair-Str. 5, D- 80807 München 
Mobile: 0049 171 8369897, Phone Ilvesheim: 0049 621 494458, modeagentur@spietzack.de

SWITZERLAND
Premium Fashion Modeagentur, Ralph Lüthi, Industriestrasse 59, CH- 8152 Glattbrugg/Zürich

Mobile: 0041 79 2227688, Phone: 0041 44 8292329, ralph@premium-fashion.ch

BELGIUM - LUXEMBOURG
Lagast Fashion Agency, Laurence and Francis Lagast, Putkapelstraat 103, B- 9051 Sint Denijs-Westrem (Ghent)

Mobile Laurence: 0032 477 684549, Mobile Francis: 0032 475 535535, info@lagastfashion.com

NETHERLANDS
Romeyn Wholesale BV, Henk Romeyn, Burgemeester Stramanweg 101 (4th floor), NL- 1011 AA Amsterdam

Mobile: 0031 6 53176710, Phone: 0031 20 6266605, henk@romeynonline.nl

CANADA
ICO Sportswear Ltd., Robert Knuth and Donald Mah, 54 Newcastle Street, Toronto, Ontario, M8Y 1A3

Phone: 001 416 7030742, Fax: 001 416 7039692, robert@icosportswear.com, donald@icosportswear.com

USA
HOUSE Showroom Inc., Robert Knuth , House N.Y., 180 Varick Street, Suite 810, New York City, N.Y. 10014

Phone: 001 929 8108239, robert@icosportswear.com

JAPAN
Ham & Egg Showroom, HJM CO., LTD., 1202 Maison Aoyama, 2-7-26, Kita-Aoyama, Minato-Ku, 107-0061 Tokyo

Phone: 0081 36434-0885, hamandegg@h-j-m.com

CONTACT
Phil Petter Knitwear GmbH & Co. KG, Sala 17, A- 6850 Dornbirn

Phone: 0043 5572 23102, office@philpetter.com

www.philpetter.com

FOLLOW US ON

Art. 20 232 09
Royal stitch jacket
100% merino wool

Art. 40 000 83
Viscosestretch 
roll neck
93% viscose 
7% elasthan

Art. 40 232 33
Purl structure turtle 
neck
100% merino wool




